
PROGRAM RADA ZA 2017. GODINU 

 
PROMOCIJA DEMOKRACIJE 

Razvijati demokraciju znači da je potrebno razvijati nove standarde u odlučivanju koji će sve više 
uključivati građane te da se demokracija neće samo događati svake četiri godine kad su izbori nego i 
tijekom mandata kroz uključivanje građana u donošenje bitnih odluka. Stoga, djelovanje gradskog 
vijećnika mora biti usmjereno na promicanje etičkih načela, održavanje kontakata i suradnju s 
biračima kroz razne oblike političkog djelovanja kao što su predavanja, tribine, okrugli stolovi, 
tiskovne konferencije, nastupi u raznim medijima, edukativne radionice, druženja, izrada tiskovina, 
rad s mladima, ravnopravnost žena itd. Ovakve aktivnosti sam spreman poduprijeti s 15.000kn. 

 

GOSPODARSTVO I PODUZETNIŠTVO 

Da bi tijela lokalne samouprave mogla funkcionirati te da bi građani imali standarda dostojan život u 
gradskoj sredini, potrebno je jako i stabilno gospodarstvo. Nažalost ekonomska situacija u kojoj se 
nalazi grad i država je izrazito teška što direktno pogađa sve građane te je dužnost lokalne 
samouprave da uz komunalne probleme posveti značajnu pažnju problemima gospodarstva i 
poduzetništva. Potrebno je na razini grada donijeti strategiju razvoja poduzetništva te podržati one 
sektore koji će donijeti novo zapošljavanje i povećanje standarda građana grada Splita. Osim što se 
grad Split razvio u jako turističko središte što treba i dalje poticati i razvijati, potrebno je prepoznati 
druge gospodarske grane te sustavom poticaja i pomoći omogućiti da se građani grada Splita odvaže 
da uđu u poduzetništvo i na taj način omoguće nova zapošljavanja. Grad Split je sveučilišno sjedište 
te treba iskoristiti sve resurse kako bi se postigao napredak na tom području. Treba kvalitetnije 
prepoznati mogućnosti sektora informacijskih tehnologija te omogućiti da Split postane centar 
razvoja IT-a te u tom smislu staviti na raspolaganje sve resurse grada koji stoje na raspolaganju. Kao 
gradski vijećnik treba maksimalno sudjelovati u promociji ovakvih aktivnosti, podržavanju 
konferencija i seminara, podržavanju rada udruga i udruženja koje potiču gospodarske aktivnosti u 
gradu. Pokrenuo sam inicijativu da gradska uprava okupi informatički sektor i pronađe rješenja koja 
bi mogla pomoći ovom sektoru da postane još organiziraniji i uspješniji. Cilj je da se potakne razvoj 
postojećih, ali i otvaranje novih poduzeća u ovom iznimno propulzivnom sektoru te da na taj način 
povećamo broj radnih mjesta u našem gradu. Uz organizaciju ovakvih sastanaka u samoj upravi 
spreman sam promovirati i u javnosti ove ideje nastupom u medijima. Planiram sredstva do 10.000kn 
za ovu aktivnost. 
 

INFORMATIZACIJA I SEKTOR INFORMACIJSKIH TEHONOLOGIJA 

Danas, kada živimo u dobu tehnologija ne postoji niti jedan racionalni razlog da tu tehnologiju ne 
iskoristimo tako da komunikacija između građana i gradske uprave ne bude jednostavnija i efikasnija. 
Moderna uprava je ona uprava koja se spremna približiti građanima, a ne čekati da oni priđu njoj. 
Danas je to postalo pitanje novih standarda u demokraciji, a ne samo tehnološko pitanje ili pitanje 
ubrzavanja poslovnih procesa. Građane treba motivirati da aktivno sudjeluju u upravljanje gradom 
tako da upravi bude lakše donositi odluke i da građani imaju dojam da uistinu uprava radi u interesu 
građana i poboljšanja njihovog standarda. Informatizacija nije više stvar prestiža ili komercijalna 
floskula nego nužnost kako bi se pratili trendovi u funkcioniranje moderne uprave. 
Informacijske tehnologije su s druge strane kao ekonomski sektor prilika da uz osnovnu investiciju 
koju predstavlja znanje te uz minimalna financijska ulaganja može napraviti proizvod koji će biti 
konkurentan na svjetskom tržištu. Imamo sveučilište s jedne i upravu s druge strane koja je glavni 
pokretač uvođenja informacijskih tehnologija te taj moment treba iskoristiti da postanemo kao grad 
prepoznatljivi u ovoj ekonomskoj grani. Kao vijećnik treba podržati sve inicijative u tom smjeru te ako 



treba biti i nositelj aktivnosti kako bi grad bio na dostojnoj informacijskoj razini kako u upravi te tako i 
u informacijskom sektoru. Planiram u ove aktivnosti uložiti preko 10.000kn. 
 

KULTURA 

Kultura u gradu Splitu je bitan segment opstojnosti grada i kontinuiteta postojanja kroz 1700 godina. 
Povijest grada po tom pitanju je toliko značajna da nitko nema pravo minorizirati kulturni značaj 
grada Splita u ukupnoj kulturi našeg naroda. Od Marulića i Lukačića koji su bili europski priznati u 
svoje vrijeme preko svjetski priznatog Meštrovića i Vidovića do Gotovca i Tijardovića bisera naše 
operne i operetne scene. Split je grad iznimne glazbene kulture i povijesti te zauzima bitno mjesto u 
glazbenoj kulturi Hrvatske. Grad treba njegovati kako profesionalni tako i kulturni amaterizam kroz 
podržavanje dramskih, glazbenih i likovnih društava. Kao gradski vijećnik treba poticati rad kulturnog 
amaterizma i zalagati se kulturni razvoj Splita kao bitne odrednice opstojnosti na mediteranu. Zalagat 
ću se za jačanje koncertne djelatnosti u gradu Splitu. Pogotovo u svijetlu izrade nove kulturne 
strategije grada Splita planiram se aktivno uključiti u raspravu kako na Gradskom vijeću tako i u 
medijima da kultura u gradu dobije još više na značaju pogotovo u dva segmenta, a to su koncertna 
aktivnost i bolja organizacija Splitskog ljeta kako bi se približila i postala kompatibilna turističkom 
karakteru grada kako bi kroz ovakva događanja također privukli turiste. Cilj mi je u 2017. godini raditi 
na promociji i potpomaganju kulturnog djelovanja u našem gradu na način da podržavam sva 
kulturna događanja u gradu u 2017. godini na način da im prisustvom podržim ali i na druge načine. 
Smatram da bi bilo korisno prilikom uređenja koncertne dvorane pokrenuti inicijativu za obnavljanje 
Splitskog glazbenog društva „Zvonimir“ koji je djelovao u tom prostoru jer nažalost u gradu Splitu 
nestaju zborovi, a pravog mješovitog zbora gotovo i nemam. Obnavljanjem ovog zbora od strane 
grada Splita bi bio odličan poticaj ponovnom jačanju zborskog pjevanja. Naravno, smatram da treba 
pomoći i drugim zborovima u gradu kao što su Gradski zbor „Brodosplit“ i Župnim zborovima u gradu 
koji jedini još održavaju ovu dičnu tradiciju. U tom smislu sam spreman odvojiti 10.000kn iz 
proračuna za 2017. godinu. 
 
 

ODGOJ, OBRAZOVANJE I ŠPORT 

Grad Split kao sveučilišni centar zaslužuje da se iznimna pažnja posveti odgoju i obrazovanju. 
Izgradnja suvremenog društva traži da se posveti posebna pažnja edukaciji. Grad treba omogućiti da 
se osigura infrastruktura za kvalitetno održavanje nastave.  Šport kao brend treba i dalje poticati kroz 
jasnu strategiju razvoja grada Splita. Treba uključiti što više mladih u športske aktivnosti bilo kroz 
natjecateljski šport ili rekreativno bavljenje športom. Planiram izdvojiti sredstva za organizaciju 
znanstvenih konferencija i seminara i za pomoć sportu do vrijednosti od 10.000,00kn. 
 

KOMUNALA 

Komunala je ključno pitanje za razvoj jednog grada. Može li ona biti podignuta na višu razinu? 
Nažalost opseg poslova koji se može odraditi u komunalnom uređenju grada isključivo ovisi o 
prihodima grada. U situaciji kad se proračun smanjuje, smanjuju se i sredstva za komunalne 
aktivnosti što traži da se nađu novi načini kako bi se započeli i završili projekti bitni za grad. 
Prvenstveno tu mislim da projekte koji su vezani za državu i državna poduzeća i suradnju s privatnim 
sektorom. Kao vijećnik treba podržati sve projekte koji donose novo zapošljavanje i punjenje 
gradskog proračuna. Situaciju u kojoj dolazi do stagnacije ulaganja u komunalnu infrastrukturu treba 
iskoristiti kako bi se napravila lista komunalnih potreba u gradu Splitu i kako bi se razvrstali po 
prioritetu. Bez obzira na krizu dio održavanja se mora održati na razini koja će omogućiti kvalitetno i 
sigurno življenje u gradu Splitu. 
 

ZAŠTITA OKOLIŠA 



Dosadašnja raspolaganja prirodnim resursima u svijetu dovela su do zagađenja cijelih dijelova 
planete. Hrvatske prirodne ljepote su očuvane te upravo stoga, zaštita okoliša mora biti jedna od 
osnovnih zadaća. Provedba politike održivog razvoja koja omogućuje maksimalnu zaštitu prirode, je 
garant zdrave i sretne budućnosti naše djece. 
 

SOCIJALNA PITANJA 

Da bi imali zdravije društvo dužni smo biti socijalno osjetljivi prema onim građanima koji se zbog 
društvenih i ekonomskih kretanja nađu u situaciji da im je ugrožena egzistencija. Građanskom 
solidarnošću dajemo građanima sigurnost i šaljemo poruku da smo osjetljivi na socijalna pitanja i da 
želimo izgrađivati kvalitetno društvo. Posebnu pozornost moramo posvetiti i onima koji su zbog 
zdravstvenog stanja dovedeni do granica egzistencije te pokazati da se znamo brinuti os svim 
građanima. Bez obzira na socijalne razlike treba dati jednaku šansu svima bilo kroz školovanje ili kroz 
rad. Mladima treba, koliko god je moguće osigurati stipendije i poticaje za samozapošljavanje. 
Ugroženima i bolesnima treba pomagati kroz sustav socijalne zaštite, ali i dodatnim dobrotvornim 
aktivnostima bilo kroz pomaganje i promoviranje udruga koje pomažu ugroženim građanima ili kroz 
aktivnosti koje će pokretati sama gradska uprava. Kroz pomoći braniteljskim udrugama i ostalim 
socijalnim udrugama spreman sam donirati sredstva do visine od 20.000,00kn. 
 

PROMOCIJA RADA KAO GRADSKOG VIJEĆNIKA 

U 2017. godini se približavamo novim lokalnim izborima koji će se održati za godinu dana. Cilj mi je 
prezentirati svoje ideje kroz vlastiti portal www.alujevic.eu i grad.com.hr koje su dvije istovjetne 
domene, a drugu domenu sam kreirao kako bi bilo jednostavnije za zapamtiti i kako bi je mogao lakše 
brendirati.  Na portalu objavljujem sve svoje aktivnosti kao gradskog vijećnika što uključuje pitanja i 
rasprave te problematiziram pojedine teme kroz vlastiti gradski blog. Također, kroz portal želim 
promovirati i druge ljude koji su spremni ponuditi teme za kvalitetniji život naših građana. U 
promociju portala planiram uložiti oko 7.000kn na način da promoviram svoju domenu u medijima 
bilo da se radio o radiju, lokalnoj televiziji ili portalima, ali i izradom promotivnog materijala kao što 
su letci, vizitke, plakati, kalendari, promotivne kape, majice, magnetski privjesci, podloške za čaše i 
ostalo. U ovoj godini bi težište stavio na promociju preko portala kroz kojeg bi promovirao svoj blog i 
domenu kako bi informacije što kvalitetnije doprle do građana jer je teško samo se osloniti na medije 
koji prate politiku u gradu i rad Gradskog vijeća. Nažalost, način na koji djelujem u Gradskom vijeću, a 
to je pokušaj da što kvalitetnijim raspravama doprinosim radu, teško prolazi u medijima koji više 
preferiraju politička „prepucavanja“ tako da moram dodatni napor uložiti u promociju rada koji 
obavljam kao vijećnik s nezavisne liste. Aktivnim praćenjem svih aktivnosti u gradu od izložbi, 
koncerata do konferencija i seminara te praćenjem lokalnih medija planiram svoj radi podignuti na 
višu razinu te kroz te aktivnosti planirati 20.000,00kn. 
 

IZBORNA PROMIDŽBA NA LOKALNIM IZBORIMA 

U 2017. godini su u svibnju izbori za lokalnu samoupravu tako da planiram sredstva za donaciju 
drugim političkim opcija i to za listu za gradsko vijeće i kandidata za gradonačelnika ukupno u visini 
od 60.000,00kn sve sukladno Zakonu o financiranju političkih aktivnosti i izborne promidžbe. 
Također, planiram i sredstva za izbornu promidžbu ako se kandidiram na listi birača koja po zakonu 
mogu prebaciti na račun liste za gradsko vijeće ili liste za gradonačelnika u visini od 50.000,00kn. 
 
 
U Splitu, 1. siječnja 2017.    Nezavisni vijećnik Tomislav Alujević Grgas 

http://www.alujevic.eu/

